
MLADINSKO KLIMATSKO ZDRAVILIŠČE RAKITNA

Največ težav je bilo z vodo
Zdravilišče na Rakitni je zaprto, ogroženi
Ijubljanski otroci pa nimajo kam

Le kdo od Ljubljančanov še
ne pozna Mladinskega klimat-
skega zdravilišča Rakitna?
Predvsem starši z bolehnimi
otroki se verjetno večkrat
sprašujejo, kaj je sedaj z njim.
Zaprt je! Zakaj?

1978. leta je bito ugotovlje-
no, da zaradi oporečne vode in
neurejenih prostorv zdravili-
šče ne sme več opravljati svoje
osnovne dejavnosti. Veliko
otrok, ki bi jim neverjetno ugo-
dna klima vsaj omilila, čeže ne
odpravila zdravstvene težave,
je tako ostalo praznih rok. Kli-
nično zdravljenje, ki bi se mo-
ralo v tem haravnem okolju na-
daljevati, je ostalo nedoreče-
no. Starši so se morali zna^ti,
kakor so vedeli in znali...

Seveda pa ni ostalo vse pri
enostavnem zaprtju zdravili-
šča. Intenzivno so začeli pri-
pravljati sanacijski program,
katerega osnova je strokovni
program, ki so ga pripravili
strokovnjaki s področja zdrav-
stva. Izračunan je bil že pre-
dračun za nujna dela, za adap-
tacijo obstoječih objektov. Za-
taknilo pa se je pri - seveda,
pri financah! Zbranih je bilo
4,28 milijonov dinarjev, več ni
bilo mogoče zbrati zaradi zna-
nih omejitvenih ukrepov na
področju splošne in skupne
porabe, ki sta jo določala zvez-
na in republiška resolucija ter
drugi izvedbeni predpisi. In če-

prav nihče ni dvomil o nujnosti
in družbem utemeljenosti
vzpostavitve zdravilišča na Ra-
kitni za zdraviliško nego otrok
Ijubljanske regije, se brez
sredstev ni dalo storiti ničesar.
Julija lanskega leta je skupšči-
na občine Ljubljana Vič-Ru-
dnik sprejela sklep o likvidaciji.
delovne organizacije Mladin-
sko kiimatsko zdravilišče Ra-
kitna.

In kakšno je zdravilišče da-
nes? »Dva objekta, povezana
med seboj z zaprtim hodni-
kom, samevata. V enem objek-
tu so spalnice za 80 otrok, am-

bulante in vse prej kot primer-
ne sanitarije z umivalnico, v
drugem pa jedilnica in kuhinja,
ki je bila sicer pred sedmimi
leti obnovljena, vendar žal še
vedno ne ustreza vsem pogo-
jem. To zdravilišče je obdano z
zavidljivimi površinami za re-
kreacijo in igro otrok.

Dom nima kanalizacije, zato
je najprej potrebnozgraditi vo-
'dotesno greznico s katero bo
preprečeno morebitno okuže-
nje podtalnice. Vsi vemo, da je
bilo zdravilišče prav zaradi
okužene vode večkrat zaprto.
Za nadaljnjo uporabo pa ga je
potrebno sanirati,« je povedal
predsednik komiteja za druž-
bene dejavnosti pri viškem
izvršnem svetu Anton Bregar.

Viški izvršni svet je imenoval
komisijo, ki je v sodelovanju z
ustreznimi strokovnimi služba-
mi in vsemi zainteresiranimi
dejavniki pripravila izhodišča
za ponovno usposodobitev
zdravilišča. K temu nas zave-
zujejo zdravstveno in razvojno
ogroženi otroci, ki morajo za-
radi kakršnihkoli vzrokovspre-
meniti okolje, ktemu naszave-
zuje skrb za vso našo mladež.
Bolje je namreč preprečiti, kot
pa zdraviti.
Bodoča dejavnost MKZ Rakit-
na bo torej veliko bolj razveja-
na kot je bila do sedaj. S pri-
merno razporeditvijo časa in
prostorov bodo lahko na edi-
nem Ijubljanskem srednjevi-
šinskem zdravilišču preživljali
lepe trenutke vsi Ijubljanski
otroci. Obiskali ga bodo lahko
cicibani iz vrtcev, da bodo
spremenili megleno in zadim-
Ijeno okolje s čistim in zdravim
okoljem. Tu se bodo lahko na-
statiili osnovnošolski otroci in
šolo v naravi prenesli v resnič-
no naravo.

Le kdo od staršev ni navdu-
.šen nad zamislijo, da bo otrok
preživel nekaj dni v zdravem
okoiju, s primerno nego in po-
zornostjo, z možnostjo razno-
vrstne rekreacije in sprostitev,
z zdravo prehrano!? Primerna
ureditev bivalnih prostorov in
prostorov za letno in zimsko
rekreacijo bo omogočala vse
to in še vrsto na videz drobnih,
a vendar pomembnih ugodno-
sti.
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